
protok6~ Nr XLV.2022 


z XLIV Sesji 'ady Gminy Slubice 

odbytej w dniu 23 listopada 2022 r. 


Obrady XLV Sesji Rady Gminy SL biCe odbyly sit( w godz. 11.15-13.30 oraz byly 
transmitowane na zywo w Internecie. Obrady prowadzil przewodniczqcy Slawomir 
Januszewski. 
Stan Rady - 15 os6b 
Obecnych - 15 os6b tj. 100%. 
W sesji udzial wziyli: 

1. 	 Jacek Kozlowski - w6jt, 
2. 	 Przemyslaw Nowacki - sekretarz gminy, 
3. 	 Anna Marciniak - pracownik Osrodka Doradztwa Rolniczego, 
4. 	 mjr Robert Wojciechowski - szefWyd~ialu Rekrutacji i Promocji Wojskowego Centrum 

Rekrutacji w Plocku , I 
5. 	 radni wedlug zalqczonej listy obecnosoi, 
6. 	 soltysi wedlug zalqczonej listy obecnosci. 

Do pkt. 1 
Slawomir Januszewski - przewod iczqcy Rady otworzyl obrady XLV sesji Rady 

Gminy Slubice, powital wszystkie panie i pan6w radnych, soltys6w, w6jta, skarbnik, 
sekretarza. Na podstawie listy obecnosci stwierdzil, ze w sesji uczestniczy 15 radnych, 
co oznacza, ze Rada Gminy Slubice moze obradowac i podejmowac prawomocne uchwaly. 

Do pkt. 2 
Przewodniczqcy poinformowal 0 wlqczeniu do porzqdku obrad uchwaly 

w punkcie 6.9. Poprzedni porzqdek obrad kt6ry zostal dostarczony wraz z zaproszeniem 
na dzisiejszq sesjy przedstawial siy nastt(pujC!!co: 
1. 	 Otwarcie Sesji. 

2. 	 Przyjycie porzqdku obrad. 

3. 	 Sprawozdanie z dzialalnosci miydzysesyjnej W6jta Gminy za okres od 27 pazdziernika 
2022 r. do dnia 22 listopada 2022 r. 

4. 	 Interpelacje i zapytania radnych. 
5. 	 Informacja 0 stanie zdrowia mieszkanc6w. 

6. 	 Podjycie uchwal w sprawie: 

1) zm~any Wieloletniej Progno~y Fi~a~sowe~ Gminy Slubice, 

2) zmlany uchwaly BudzetoweJ Gmmy Slublce na rok 2022. 


3) obnizenia sredniej ceny sprzedaz drewna przyjmowanej do obliczenia podatku 

Idnego na terenie gminy Slubice I 

4) okrdlenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci obowiqzujqcych na terenie 

gmi~y ~lu~ice, . . I ... . . 
5) obmzema sredmeJ ceny skupu zyta rZYJmowaneJ Jako podstawa obhczama podatku 

rolnego na terenie gminy Slubice na 2023 rok, 

6) okreslenia wysokosci stawek podatk od srodk6w transportowych i zwolnien od tego 
podatku, 

http:11.15-13.30


7) 	 oplaty targowej, 

8) 	 Rocznego Programu Wsp6lpracy Gminy Slubice z organizacjami pozarzqdowymi oraz 

podrniotarni wyrnienionymi wart. 3 ust. 3 ustawy 0 dzialalnosci pozytku publicznego 
i wolontariacie na rok 2023. 

7. 	 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. 	 Przyjycie protokolu z XLIV sesji Rady Grniny. 
9. 	 Sprawy rozne: 

1) wyniki analiz oswiadczen rnajqtkowych radnych za 2021 rok, 

2) wyniki analiz oswiadczen rnajqtkowych pracownik6w Urzydu Grniny i kierownik6w 
jednostek organizacyjnych gminy za 2021 rok, 

3) wolne wnioski radnych. 
10. 	Zakonczenie obrad. 

Przewodniczqcy poddal pod glosowanie nowy porzqdek obrad. W wyniku jawnego 

glosowania rada - stan 15 obecnych przyjyla porzqdek obrad jednoglosnie. Porzqdek obrad 
przedstawial siy nastypujqCO po zmianach: 

1. 	 Otwarcie Sesji. 
2. 	 Przyjycie porzqdku obrad. 

3. 	 Sprawozdanie z dzialalnosci rniydzysesyjnej W6jta Grniny za okres od 27 
pazdziernika 2022 r. do dnia 22 listopada 2022 r. 

4. 	 lnterpelacje i zapytania radnych. 

5. 	 Informacja 0 stanie zdrowia rnieszkancow. 
6. 	 Podjycie uchwal w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Slubice, 

2) zmiany uchwaly Budzetowej Grniny Slubice na rok 2022. 

3) obnizenia sredniej ceny sprzedazy drewna przyjrnowanej do obliczenia 

podatku leSnego na terenie grniny Slubice 
4) okreSlenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci obowiqzujqcych na 

terenie gminy Slubice, 

5) obnizenia sredniej ceny skupu Zyta przyjrnowanej jako podstawa obliczania 

podatku rolnego na terenie grniny Slubice na 2023 rok, 
6) okreslenia wysokosci stawek podatku od srodkow transportowych i zwolnien 
od tego podatku, 
7) opIaty targowej, 

8) Rocznego Programu Wspolpracy Grniny Slubice z organizacjami 
pozarzqdowymi oraz podmiotami wymienionymi wart. 3 ust. 3 ustawy 0 dziaIalnoSci 
pozytku publicznego i wolontariacie na rok 2023. 
9) wprowadzenia zmiany w zalqczniku Nr Nr 2 do Uchwaly 
Nr XVIII.91.2020 Rady Gminy Slubice z dnia 7 lutego 2020 r. w sprawie ustalenia 
wzoru deklaracji 0 wysokosci oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnyrni 
skladanej przez wlascicieli nieruchomosci, na ktorych zamieszkujq mieszkancy. 

7. 	 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. 	 Przyjycie protokolu z XLIV sesji Rady Gminy. 

9. 	 Sprawy rozne: 
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1) wyniki analiz oswiadczen rnajqtkowybh radnych za 2021 rok, 


2) wyniki analiz oswiadczen rnajqtko~ch pracownikow Urzydu Grniny i kierownikow 

I 

jednostek organizacyjnych grniny za 021 rok, 


3) wolne wnioski radnych. 

10. Zakonczenie obrad. 

Do pkt. 3 I 
Sprawozdanie z dzialalnosci miydzysesyjnejj Wojta Gminy za okres od 27 pazdziernika 2022 

r. do dnia 22 listopada 2022 r. (material w zalqczeniu). 

Przewodniczqcy Rady udzielil glos pani Annie Marciniak - pracownikowi Osrodka 

Doradztwa. Rolniczego. Pani. Marc~niak poir formowala, ze w ponied~ialek od go~ziny 8.3.0
14.30 pelm dyzur w Urzydzle Gmmy, w b~dynku po starym GOPS-Ie. Serdeczme zaproslla 

wszystkich mieszkancow, ktorzy mieliby p~rania dotyczqce produkcji rolniczej. 

Przewodniczqcy Rady poprosil radnych i so~tysow, by przekazali rnieszkancom te informacje. 

Nastypnie Przewodniczqcy Rapy udzielil glosu rnajorowi Robertowi 

Wojciechowskiemu. Major przedstawil kil ' a aspektow czynnej sluzby wojskowej, ktore Sq 

konsekwencjq wejscia w zycie ustawy 0 obronie ojczyzny. Znosi ona sluzby okresowq, 

Naro~owych Sil Rezerwowych, . sluzby 1andyd~ckq. Natomiast wprowadza ~astypujqce 

rodzaJe: sluzby zawodow'l, terytonaln'l slu1by wOJskowq oraz dobrowoln'l zasadmcz'l sluzby 

wojskowq. Wymagania jakie kandydat lubl kandydatka mUSZq spelnic to przede wszystkim 

pelnoletnosc, obywatelstwo polskie, niekaralnosc, zdolnosc psychofizyczna. Wymagania 

w korpusie najnizszym to wyksztalcenie cd najmniej podstawowe, gimnazjalne. W korpusie 

oficerskim wyksztakenie wyzsze. Upos*zenie dla korpusu szeregowych zawodowych 

zaczyna . siy ~d, 4560 zl mi~si~cz~ie, pO~fficer 5000 zl i o~cer ponad 6300 zl. ,Ponad:~ 
otrzymuJ<t om ro.znego rod.zaJu sWladczeml,np. zakwa:erowame b~z zad~ych kosztow.- Jesh 

osoba ma rodzmy dostaJe dodatek za rozl'lky, ktory uzalezmony Jest od garmzonu. 

Najwi?ksze dodatki Sq w ~ojewod~twi~ Imazo.wieckim okolo 1O~0 zl .miesiyc~nie. leSli 

na~omlast kandy~at ma rodzmy dostaJe mlei.zkame sluzbowe. dla caleJ ~od~my od plerws~ego 
dma sluzby. Oprocz tego kandydat otrzymuJe umundurowame, wyzywleme na rzecz wOJska. 

I 

Ustawa 0 obronie ojczyzny wprowadza dobrowoln'l sluzby wojskow'l. Mozliwosc 

dobrowolnej sluzby wojskowej sklada siy z dwoch etapow: szkolenia podstawowego, kt6re 

trwa 28 dni i konczy siy przysiygq wojskow'l. Drugi etap trwa 11 miesiycy i pMniej jest jeden 
krok od bycia zolnierzem zawodowym. Wszystko jednak zaczyna siy od naboru. Kandydat 

w dowolnym okresie szkolenia moze 4rezygnowac bez zadnych konsekwencji. Moze 

zastosowac tzw. hybrydy. To znaczy, f e moze realizowac siy na gruncie cywilnym 

a po ukonczeniu pierwszego etapu sz~olenia zrezygnowac. Moze podpisac kontrakt 
z Wojskami Obrony Terytorialnej i pelhic sluzby w formie rotacyjnej, dyspozycyjnej 

lub. w aktywnej rezerwi~. Akty~na rezfrwa t~ . nic innego ja~ dobro.wolne cwic~enia 
wOJskowe kandydata, ktory wyraza na to chyC 1 zaangazowame. To Jest w wymlarze 

co najmniej 2 dni raz na kwartal oraz 14 dni zajyc zintegrowanych tzw. poligonowych 

przynajmniej raz na 3 lata. lezeli kandydat chcialby zrezygnowac to moze to zrobic 
po pierwszym etapie. Mozna oczywiscie od razu zrezygnowac, ale wtedy zamyka siy drogy 
w dalszej perspektywie wojska. Po przejsciu dwoch etapow mamy drogy wolnq do bycia 
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zolnierzem zawodowym. Po szkoleniu w dobrowolnej zasadniczej sluzby wojskowej, jesli 

przejdziemy caly cykl szkolenia, mozna ubiegac siy 0 powolanie do zawodowej sluzby 

wojskowej. lezeli po pierwszym lub drugim etapie kandydat nie zdecyduje siy zalozyc 
munduru to jest to pasywna rezerwa. Wniosek mozna zlozyc osobiscie, pocztq lub drogq 
elektronicznq. 

Drugi rodzaj sluzby: zawodowa sluzba wojskowa, kt6ry realizowany jest w trzech 
korpusach. Pierwszy korpus to stopien starszego szeregowego. Wymagania Sq te same, kt6re 
zostaly wspomniane wczeSniej. Nalezy zlozyc wniosek do Wojskowego Centrum Rekrutacji. 

Po spelnieniu wszystkich przeslanek i przejsciu badan psychofizycznych kandydat czeka 
na zgody i jest powolany do sluzby. Istniejq 4 mozliwosci w tym korpusie, aby zostac 

zolnierzem. Po pierwsze w przyszlym roku bydzie realizowane szkolenie dla kandydat6w 

do zawodowej sluzby wojskowej. Po drugie mozna wstqpic do terytorialnej sluzby 
wojskowej. lezeli tam sluZy siy co najmniej 2 lata to mozna aplikowac do bycia zolnierzem 
zawodowym. 

Po trzecie mozna wstqpic do dobrowolnej zasadniczej sluzby wojskowej i po 12 
miesiqcach r6wniez zostac zolnierzem. 

Po czwarte bycie 3 lata w aktywnej rezerwie. 
Drugi korpus to stopien podoficerski i stopien kaprala. Sq trzy mozliwosci w tym 

korpusie: skorzystac ze szk61 podoficerskich na terenie kraju, m.in. Wojsk Lqdowych 
w Poznaniu, Sil Powietrznych w D((blinie, Marynarki Wojennej w Ustce. Moma wstqpic 

tez do szkoly Legii Akademickiej. Niekt6re uczelnie cywilne majq podpisany program 
z Ministerstwem Obrony Narodowej dotyczqcym wojskowosci. To jest dobrowolny program 

dla student6w. Studenci realizujq zajycia teoretyczne w uczelni wojskowej i praktyczne 
w okresie wakacyjnym w jednostkach wojskowych. Konczqc uczelniy cywilnq r6wniez 

mozna aplikowac do bycia zolnierzem zawodowym. lezeli student uczelni cywilnej skorzysta 

z takiego programu, konczy odpowiednio tytulem podoficerskim lub oficerskim, to ma 

wyksztalcenie cywilne i rna tytul podporucznika rezerwy. 

Trzeci korpus oficerski i stopien podporucznika. Sq 4 najlepsze uczelnie wojskowe 
w Polsce: WAT - Wojskowa Akademia Techniczna, Akademia Marynarki Wojennej , AWL 

- Akademia Wojsk Lqdowych oraz Akademia sa Powietrznych w Dyblinie. Wedlug nowej 
ustawy po pierwszym roku studi6w student otrzymuje status zolnierza zawodowego, a wiyc 

wszystkie mozliwe uprawnienia. Uposazenie jest w wysokosci okolo 5000 zl miesiycznie. 
Moma r6wniez skorzystac z programu stypendialnego. lest to wysokosc 2280 z1. Ponadto 

student podpisuje umowy z Ministerstwem obrony Narodowej do wykonania poszczeg61nych 

element6w takich jak udzial w cwiczeniach wojskowych, ukonczenie 28-dniego szkolenia 
podstawowego przed rozpoczyciem drugiego roku studi6w, ukonczenia kursu oficerskiego 
i zdania egzaminu na oficera, pelnienia sluzby wojskowej przez minimum 5 lat. Analogiq 
do tego jest wniosek skladany przez kandydat6w do dobrowolnej zasadniczej sluzby 
wojskowej, gdzie jest r6wniez paleta mozliwosci kurs6w bezplatnych, ale r6wniez podpisuje 
siy umowy. lezeli kandydat konczy uczelniy cywilnq i jest absolwentem uczelni cywilnych, 
nie zamyka sobie drogi do wojska. Mozna wstqpic do Wojskowego Centrum Rekrutacji 
i zlozyc wniosek 0 kurs oficerski trwajqcy w wymiarze 12 miesiycy w AWL, wyjqtkiem jest 

24-miesiyczny kurs w Lotniczej Akademii Wojskowej, i zostac oficerem. 
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Trzeci rodzaj czynnej sluzby wojskowej to terytorialna sluzba wojskowa. Kiedy 

w 2017 roku powstawaly wojska obrony terytorialnej wielu z nas zastanawialo siy po co 

zostaly powolane. Kiedy przyszla panden4a to wojsko wlasnie wtedy pomagalo, r6wniez 

przy granicy poIsko-bialorusk~ej, cz~ w I k~nf1ikc~e rosyjsko-ukrainski~. Wyma~~n~a ~q. 
podobne jak przy . zawodoweJ slu~ble ,0Jsko~eJ. P~nadto osoby ktore. wczesmeJ ~le 
korzystaly z zadneJ z form czynneJ sluzlby wOJskoweJ przechodzq. 16-dnlOwe szkoleme. 
Po czym konczy siy to przysiygq. wojskowq.J Osoby, ktore mialy do czynienia z czynnq. sluzbq. 

wojskowq. przechodzq. szkolenie WYrowna1~ cze. 8-dniowe. Ponadto sluzba WOT moze bye 
wykonywana rotacyjnie lub dyspozycyjn·e. Rotacyjnie w wymiarze 2 dni w miesiq.cu, 

glownie w weekendy. WOT dzialajq. loka nie. Taka sluzba moze trwae od roku do 6 lat 

z mozliwosciq. przedluzenia. Dodatek, kt6ry jest skladowq. oraz za kazdy dzien szkolenia 

wynos~ ok~lo 1000 zl za. 2 dni. Zalezy I .~d dys~ozycyjnosci..Kand~da~ realizuje s.woje 
ZObowlq.zama w pracy, ale Jest w dyspozycJl. lezeh otrzyma powladomleme, rna Obowlq.zek 

stawie siy do realizacji zadan kryzysowych. Pracodawcy majq. obowiq.zek zwolnie takiego 

zolnierza o~ obowiq.zkow sluzbowych:. . I . , 
WOJskowe Centrum rekrutacJI Jes~ dostypne w kazdy dZlen roboczy do 15.30. 

W poniedzialek do godz. 18.00 i w pierwdq. soboty miesiq.ca. Wedlug nowej ustawy juz nie 

funkcjonuje nazwa Wojskowa Komenda ~zupelnien tylko Wojskowe Centrum Rekrutacji. 

Major przypomnial, ze kwalifikacja wojskowa jest obowiq.zkowa. Chodzi 0 ustalenie 
kwalifikacji kandydata do czynnej sluzby + ojskowej. W 2023 roku kandydaci nie otrzymajq. 

ksiq.zecki wojskowej, dostanq. tylko zaswiadczenie 0 uczestnictwie w kwalifikacji wojskowej. 

Ksiq.zeczka bydzie wydana tylko osobom zainteresowanym. Majq. bye badania 

psychologiczne kazdego kandydata. Przypomnial r6wniez, e bezpieczenstwo jest 

najwazniejsze. Trzeba ciq.gle nad nim pracowae. Zaprosil chytnych do skladania wniosk6w. 

Radny Dariusz Wolinski zapytal czy to wynagrodzenie jest brutto czy netto. 

Major odpowiedzial, ze brutto, ale sq. wyjq.tki. W korpusie szeregowych zawodowych 

otrzymujq. oni takie wynagrodzenie do 26 fjoku zycia. Po 26 roku zycia jest liczony podatek. 

Najlepsi sq. premiowani. lezeli jest widoczny potencjal to siy ich nagradza. 
Radny Dariusz Wolinski zapytal jakie sq. progi wiekowe kandydatow. 
Major odpowiedzial, ze dolna granica to 18 rok zycia. Na kwalifikacjy wojskowq. 

powolywani sq. 19-1atkowie. Ale osoby ktore konczq. 18 lat mogq. jako ochotnicy na tq. 

kwalifikacjy wojskowq. przystq.pie. Muszq. 6wniez odbye badania psychologiczne i wstq.pie 

do jednej z form czynnej sluzby wojrkowej. Natomiast gorna granica w korpusie 
podoficerskim, oficerskim to do 60 roku Zycia, ale zawsze trzeba zwracae uwagy, ze wiek jest 

tylko jednq. skladowq.. Badania lekarskicl i psychologiczne tez sq. wazne. W praktyce 
praktycznie w ogole nie zdarza siy by 55-latek aplikowal do sluzby wojskowej. 

Soltys Ryszard Zi6lkowski zapytal, czy gmina otrzyma ulotki do puszczenia na teren. 

Major odpowiedzial, ze jak otrzyma ulotki to siy skontaktuje z urzydem gminy. 

Do pkt. 4 
Radny Waldemar Stanczak zapytal 0 przedstawienie projektu zabudowy placu 

w centrum Slubic pomiydzy kosciolem a b~nkiem i przyblizonq. daty rozpoczycia inwestycji. 

Ta informacja na pewno ucieszy mieszkancow gminy. Zapytal rowniez czy w gminie ruszy 

rzq.dowy program sprzedazy wygla, jezeli tak to kiedy mieszkancy bydq. mogli kupie wygiel 
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po cenie maksymalnej 2000 z1. Termin juz uplywa. I czy wszyscy zdqzq kupic te 1,5 tony. 

Zapytal rowniez czy istnieje szansa na poprawienie dojazdu do posesji na ulicy Polnej 6 i 8. 

Radni otrzymali pismo od mieszkancow przy tej posesji. Prosil 0 ustosunkowanie sitr do 
wniosku. 

Do pkt. 5 

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze informacja 0 stanie zdrowia 

mieszkancow zostala omawiana na komisji i wszyscy radni dokladnie sitr z nim zapoznali 

(material w zalqczeniu). Pani doktor ze wzglydu na stan zdrowia nie mogla uczestniczyc 
w obradach sesji. 

Radni nie mieli zadnych zapytan, bqdz uwag. 

Do pkt. 6.1) 

Przewodniczqcy Rady Gminy przedstawil projekt uchwaly w sprawle zmlany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Slubice. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial15 radnych. Uchwala zostala przyjtrtajednoglosnie. 
Uchwala w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Slubice 

wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi zaIqcznik do protokolu. 

Do pkt. 6.2) 

Projekt uchwaly w sprawie zmiany Uchwaly Budzetowej Gminy Slubice na rok 2022 
przedstawil przewodniczqcy Rady Gminy Slawomir Januszewski. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 
W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie zmiany Uchwaly BudZetowej Gminy Slubice na rok 2022 
wraz z imiennym rejestrem glosowan stano wi zalqcznik do protokolu. 

Do pkt. 6.3) 
Przewodniczqcy Rady Gminy przedstawil projekt uchwaly w sprawie obnizenia 

sredniej ceny sprzedaZy drewna przyjmowanej do obliczenia podatku lesnego na terenie 

gminy Slubice. 
Pytall i uwag nie zgloszono. 
W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie obnizenia sredniej ceny sprzedazy drewna przyjmowanej do obliczenia 
podatku lesnego na terenie gminy Slubice wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi 
zalqcznik do protokolu. 

Do pkt. 6.4) 
Projekt uchwaly w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci 

obowiqzujqcych na terenie gminy Slubice przedstawil Przewodniczqcy Rady Gminy 
Slawomir Januszewski. 

Radni nie mieli zadnych zapytan, bqdz uwag. 
W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 
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odUchwala w sprawie okrdlenia ~SOkOSCi slawek podatku nieruchomosci 

obowiqzuj'tcych na terenie gminy Slubicer wraz z imiennym rejestrem glosowan stano wi 

zal'tcznik do protokolu. 

Do ukt. 6.5) .. ....I., .. 
Projekt uchwaly w spraWle obmze, Ja s~ednIeJ. ceny s~upu zyta przYJmowaneJ Jak~ 

podstawa obliczania podatku rolnego na fereme gmmy Slublce na 2023 rok przedstawll 

Przewodnicz~c~ Ra~y.Gminy Slawomi~ Janl~zewski. 
Radm me mleh zadnych zapytan, b'tQZ uwag. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radJIYCh. Uchwala zostala przyjyta 14 glosami "za", 

przy 1 glosie wstrzymuj'tcym siy. 
Uchwala w sprawie obnizenia sredniej ceny skupu Zyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczania podatku rolnego na terenie gmi~y Slubice na 2023 rok wraz z imiennym rejestrem 

glosowan stanowi za1'lcznik do protokolu. I 

Do ukt. 6.6) 
Przewodnicz'tcy Rady przedstawil rrojekt uchwaly w sprawie okreslenia wysokosci 

stawek podatku od srodk6w transportowyclil i zwolnien od tego podatku. 
I 

Radni nie mieli zadnych zapytan, b'tPz uwag. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie 

Uchwala w sprawle okreSlenia wysokosci stawek podatku od srodk6w 

transportowych i zwolnien od tego podatku wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi 

zal'tcznik do protokolu. 

Do ukt. 6.7) I 
Przewodnicz'tcy Rady przedstawil projekt uchwaly w sprawie oplaty targowej. 

Radni nie mieli zadnych zapytan, b't6z uwag. 

W glosowaniu braID udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie 

Uchwala w sprawie oplaty targowej wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi 

zal'tcznik do protokolu. 

Do ukt. 6.8) 

Przewodnicz'tcy Rady przedstawil projekt uchwaly w sprawie Rocznego Programu 

Wsp61pracy Gminy Slubice z organizacjami pozarz'tdowymi oraz podmiotami wymienionymi 

wart. 3 ust. 3 ustawy 0 dzialalnosci pozytku publicznego i wolontariacie na rok 2023. 

Radni nie mieli zadnych zapytan, bqdz uwag. 

W glosowaniu bralo udzial14 radnych. Uchwala zostala przyjytajednoglosnie 
Uchwala w sprawie Rocznego Programu Wsp61pracy Gminy Slubice z organizacjami 

pozarz'tdowymi oraz podmiotami wymienionymi wart. 3 ust. 3 ustawy 0 dzialalnosci pozytku 

publicznego i wolontariacie na rok 2023) wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi 

za1'lcznik do protokolu. 
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Do pkt. 6.9) 

Projekt uchwaly w sprawie wprowadzenia zmiany w zalqczniku Nr 1 i Nr 2 
do Uchwaly Nr XVIII.91.2020 Rady Gminy Slubice z dnia 7 lutego 2020 r. w sprawie 

ustalenia wzoru deklaracji 0 wysokosci oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

skladanej przez wlascicieli nieruchomosci, na kt6rych zamieszkujq mieszkancy przedstawil 
Przewodniczqcy Rady Gminy Slawomir Januszewski. 

Radni nie mieli zadnych zapytan, bqdi uwag. 

W glosowaniu bralo udzial14 radnych. Uchwala zostala przyjytajednoglosnie 

Uchwala w sprawie wprowadzenia zmiany w zalqczniku Nr 1 i Nr 2 do Uchwaly 
Nr XVIII.91.2020 Rady Gminy Slubice z dnia 7 lutego 2020 r. w sprawie ustalenia wzoru 
deklaracji 0 wysokosci oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi skladanej przez 

wlascicieli nieruchomosci, na kt6rych zamieszkujq mieszkancy wraz z imiennym rejestrem 
glosowan stanowi zalqcznik do protokolu. 

Do pkt. 7 

W6jt odpowiedzial radnemu Waldemarowi Stanczakowi, ze przy przyznawaniu 
dodatku wyglowego jest bardzo duzo pracy. Dzieje siy to przez trzykrotnq juz zmiany ustawy. 

Zmiany wplywajq na rozpatrywane wnioski. Sprawy dodatku wyglowego i zakupu wygla 

realizuje GOPS. Pracownicy GOPS pracujq po godzinach i w dni wolne. Jest bardzo duzo 

pracy biurowej. Urzqd gminy wspomaga GOPS 3 pracownikami. Pracownicy dokladajq 
wszelkich staran, by wszyscy mogli otrzymac dodatek wyglowy i mozliwosc zakupu wygla. 

Nie wszystkie sytuacje Sq jasne i klarowne. Starajq siy te przepisy interpretowac. Prosil 

mieszkanc6w 0 cierpliwosc. Niekt6re sprawy trzeba rozpatrywac indywidualnie. Sq to srodki 

zewnytrzne. Pracownicy zdajq sobie sprawy, ze Sq przypadki, gdzie wyplata dodatku 
wyglowego powinna nastqpic, jednak nie mozna tego zrobic ze wzglydu na przepisy prawa. 
Podziykowal pracownikom za wytyzonq pracy. Na chwily obecnq wykonujq to bardzo dobrze. 

Jezeli chodzi 0 zakup wygla to dzisiejsza sesja byla zwolana g16wnie po to, by zabezpieczyc 

srodki na zakup tego wygla. Gmina domyka wszelkie formalnosci, by do tego przystqpic. 

Gminy Slubice obsluguje sp61ka PGE Paliwa. Zostal wskazany punkt odbioru wygla. W6jt 

chce podpisac w najblizszym czasie umowy ze sp61kq oraz z dwoma skladami wygla 

na terenie gminy, gdzie ten wygiel bydzie skladowany. Mieszkancy bydq mieli mozliwosc 
zakupic wygiel po cenie preferencyjnej 2000 zl brutto. Trzeba zlozyc najpierw wniosek 

w Urzydzie Gminy. Bydzie trzeba pobrac faktury, wplacic pieniqdze i zglosic siy do jednego 
ze sklad6w. Koszt dowozu jest jut po stronie mieszkanc6w. Wygiel bydzie pobierany 

najprawdopodobniej ze skladu w Kutnie. Jak tylko bydzie mozliwosc zakupu gmina 
niezwlocznie poinformuje mieszkanc6w. 

W6jt przedstawil projekt placu miydzy kosciolem a bankiem w Slubicach (projekt 
w zalqczeniu). Trzeba oglosic przetarg w grudniu i niezwlocznie przystqpic do budowy. 

W6jt odni6s1 siy do kolejnego pytania radnego, czyli do wplyniytego wniosku 
mieszkanc6w ulicy polnej. Droga jest zlokalizowana na terenie g6rzystym. Jest duzy problem 
z utrzymaniem tej drogi. W 2020 gmina wnioskowala 0 dofinansowanie na tq drogy do FOGR 
na utwardzenie tej drogi kruszywem. Nie udalo sit( otrzymac tej dotacji m.in. dlatego, ze jest 
tam bardzo wqski pas drogowy. Zeby dostac jakqkolwiek dotacjy na ten teren trzeba 
wydzielic pas drogowy. Pas drogowy miejscami rna szerokosc tylko 2 metr6w. Panstwo, 

8 




I .. 1 b' 1 W"kt6rzy ezysto ubiegajCl siy 0 tCl drogy twierdfzCl, ze me me zosta10 zro lOne w tym ee u. oJt 
pokazywal wnioskodawey, ze takie kroki pohjyto. Jednak on twierdzi, ze nadal nic nie zostalo 

zrobione. Droga byla poprawiana i przyw~acana do stanu uzywalnosci zazwyczaj 3 razy 
w roku. Zeby cokolwiek dzialae na ~ej drodze musz'l bye odpowiednie warunki 
atmosferyczne. Jak jest mokro to trudno prz~jechae. W miejscach gdzie droga jest utwardzona 

gruzem budowlanym, nie da jej siy wyr6~nae. Dosypywanie czegokolwiek robi problem 

rolnikom, kt6rzy obrabiajCl pola. przy tej 1rodze, poniewaz to ~owo.d~je ~odwyz~z~nie tej 
drogi i wtedy jest problem z WYjazdem na f ole. Zalega woda z jednej ,. jak 1 z dru~lej strony 
drogi. Teren jest podmokly. Jest tam IduZy problem. Gdy gmma poprawlla drogy 

to mieszkancy mieli pretensje, ze jest jeszcze gorzej. Trzeba siy tam napracowae, by 
cokolwiek zrobic. Maszynami nie da Sly tam wjechae. Czasem trzeba wziqc lopaty 

i to wyrowny~a~. Firm~ ze~nyt~zna, ktora jCiyla tam tarniny zostala p.opr~szona przez wojt~, 
by zaprzestah wjezdzama clyzklm sprzytem na ty drogy do czasu az mmq roztopy, by me 

niszcz~c ba~dziej tej drogi. W~konawca Wjt~dy :~ze:wal swojq prace i. wjechal d~piero ja~ 
chwycIl mroz. W tym roku me bylo moi hwosCl fmansowych, by zamwestowac w drogl 
gruntowe. Udalo siy uzyskae trochy srodkow z zewn'ltrz. Udalo siy za te srodki zakupic 

trochy kruszywa i rMnych materialow na r Itowanie drog. W dniu dzisiejszym prowadzone Sq 

prace ~a .uIi~y Krak~wskiej , celem por awy odwon.ienia, co. wplynie na cz~scio~e 
odwodmeme 1 osuszeme gruntow przyIegaHcych do uhcy PoInej. Na skrzyzowamu uhcy 
Krakowskiej z uIic'l Poln'l zostan'l ws+ wione nowe przepusty. Jak pogoda pozwoli 
to pracownicy postarajq siy uzupelnic drog~ w zadoleniach. Nie da siy jej wyrownae ciyzkim 
sprzytem. Teren jest podmokly, gliniasty, j ~st trudno przejechac. Zadne argumenty wojta nie 
docierajq do wnioskodawcy. Gmina bydzi~ starac siy utrzymywac drogy, by panstwo mogli 
dojechac do swoich posesji. I 

Przewodnicz'lcy Rady powiedzial, ze rozumie mieszkancow. Przypomnial, iz byly 
robione naprawy i bydq robione. Jezeli miejscami ta droga rna szerokosc 2 metrow to zaden 
przepis nie pozwoli by robie tam konkretne modernizacje. W najblizszym czasie, jeSli bydzie 

mozliwosc trzeba zrobie mozliwy wyjazd kposesji. Jest kilka drog w gminie Slubice, ktore 
rowniez wymagaj'l remontu. 

I 

Do pkt. 8 

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze protok61 z XLIV sesji Rady Gminy 
Slubice zostal przeslany do radnych drogq elektroniczn'l. 

Radni nie mieli zadnych zapytan, bqdz uwag. 

W glosowaniu bralo udzial 14 radn~ch. Protokol zostal przyjyty jednoglosnie. 
Protokol z XLIV sesji Rady Gmi~y Slubice wraz z imiennym rejestrem glosowan 

stanowi zalqcznik do protokolu. 

Do pkt. 9.3 
Wojt prosil radnych i soltysow 0 informowanie mieszkancow, by nie orali tlucznia 

przy drodze. Oranie tlucznia nie wplynie a, i na poprawy drog, ani na zbior plonow a wreszcie 
wplynie na to, ze mieszkaniec otrzym~ stosowne pismo 0 usuniycie lub zaplacenie 
za zniszczenie nawierzchni drogi. Droga na Laziskach jest podorana pod sam as fait. Tluczen 

jest worany w pole. Wojt prosil niekt6rych mieszkancow, by tego nie robili ze wzglydu na to, 
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ze w danym mleJscu przy polu droga jest wzniesiona 0 okolo 50 cm nad poziom pola. 
Podorywanie powoduje, ze przy ulewnych deszczach podmywa tam asfalt i droga siy zapada. 
Na drodze na Piotrkowku w strony Leonowa pozapadaly siy wszystkie przepusty. Jest tam 

tyle wody gruntowej, ze to siy wszystko zapada. Budowanie drogi pochlania ogromne 

pieniqdze. Sytuacja z drogq powiatowq na ulicy Wislanej jest podobna. Jeden z gospodarzy 

orze pole pod sam chodnik. Krawyzniki za chwile siy zapadnq. Juz rozmawial 
z mieszkaiJ.cem, ale nic nie dociera. Prosil 0 zaapelowanie do mieszkancow. 

W ostatnim miesiqcu co sobota byly powazne awarie na glownym wodociqgu. Wojt 

poprosil mieszkancow, ze jesli zauwazq, iz na polu cos siy dzieje to zglaszac natycluniast. 

ledna awaria zostala poczyniona przez osoby postronnq. Udalo siy to naprawic. Prosil 
o zrozumienie, gdy jest awaria. Nie mozna natychmiast informowac mieszkallcow, tylko 
szukac przyczyny awarii. Zasuwa, ktora jest wymieniana systematycznie jest podorywana 
przez wlasciciela pola. Zamiast zamykac jeden odcinek, trzeba zamykac wody trzem wsiom. 

Trzeba rujnowac komus pole by szukac przyczyny. Kosztuje to duzo pieniydzy i pracy. Prosil 

o ostrozne prowadzenie prac polowych. Podziykowal soltysowi Robertowi Bedykowi 
za informacjy i pomoc. Zostal zastawiony row na jednej z wsi. Rowy Sq pozasypywane, 
zaorane. Jak spadnie duzo deszczu to drogi i poJa Sq pozalewane. 

Wojt poinformowal, ze prawdopodobnie stawka za odpady nie wzrosnie w kolejnym 

roku. Poprosil, by zglaszac wszelkie sprawy od razu. Wojt odbiera telefony. Podziykowal 

Robertowi Bedykowi za pomoc przy awarii wodociqgu. 
Radny Dariusz Wolinski podziykowal w imieniu wlasnym i druhow OSP Juliszew 

za pozyskanie srodkow i pomoc na wymiany podlogi na duzej Sali w OSP Juliszew. 
Radna Teresa Sitkiewicz zauwaZyla, ze jest wozony piasek na drogy obok Oybow 

w Grzybowie. Zapytala czy cos tam bydzie poprawiane. Poprosila 0 zamontowanie lampy na 

Jasnym Porybie. Polowa wsi rna lampy, a reszta nie rna. 
Wojt odpowiedzial radnej Teresie Sitkiewicz, ze dzialka obok dybow jest wlasnosciq 

straZy pozarnej w Slubicach. Teren przy drodze jest nawozony. Jak siy uda pozyskac ziemiy 

to trzeba sprzqtnqc as falt , ktory tam jest. Ze wzglydu na problem z komunikacjq na terenie, 
gdzie mieszkal kiedys pan M. trzeba na wiosny zebrac tq nawierzchniy i poprawic. Geodeta 

pracuje nad tym, by uregulowac tam pas drogowy. By nowi wlasciciele cos mogJi tam zrobic. 

Tam gdzie jest infrastruktura kablowa gmina bydzie podpisywac umowy z Energq 
o oswietlenie. Tam, gdzie nie rna bydq stawiane lampy solarne. Nowych punktow, gdzie 

lampa jest potrzebna jest duzo. Ze wzglydu na to, ze na terenie gminy obecnie prowadzonych 

jest duzo inwestycji do kazdej z nich trzeba cos dolozyc. Dlatego tez na poprawy drog I 

ub naprawy nie bylo pieniydzy. Z koncem roku udalo si y pozyskac trochy srodkow i CZySC 
kruszywa juz jest. Pracownicy gospodarczy gminy wlasnymi silami bydq uzupelniac drogi . 
Gmina otrzymala dofinansowania ze srodkow zewnytrznych. Nie jest w stanie ze srodkow 
wlasnych dokonac jakiejkolwiek inwestycji. W tym roku z wydatkami jest duzo gorzej niz 
w tamtym roku. W tym roku brakuje na wydatki biezqce 800 000 zl. Jdli gmina nie 
dolozylaby srodk6w wlasnych do inwestycji, musialaby oddac wszystkie dotacje. Przebudowa 
oczyszczalni sciekow to koszt okolo 10 miliona zlotych. Jest to kwota prawie 0 polowy 

wyzsza od gminnego budzetu. Przebudowa SUW w Bonczy kosztuje 4 miliony. Nastypna 

bydzie budowa placu za kosciolem, budowa straznicy. Do kazdej inwestycji trzeba cos 

dolozyc ze srodkow wlasnych. 
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Soltys Ryszard Zi6lkowski zglosil, ~e na drodze powiatowej Sq duze zakrzaczenia. 

Stwarza to ~iebezpie~zen.stwo. . I . ,.. , 
. W6Jt OdpOWledz~al, ze o~tatmo br 1 ~a~ starosta 1. ~OJt zglos11 ~~oblem. dr~g 

powmtowych. Trochy Sly poprawl10 w S~udzlencu. Naprawlh pobocza. WO]t cykhczme 

przypomina 0 tym. Jesli pracownicy gminnil' ego nie zrobiq to powiatowi tez nie. 
Przewodniczqcy Rady powiedzial, ~e mieszkancy Wiqczemina proSZq 0 lampy przy 

I 
zjezdzie ze starego walu. Jest tam duza potrzeba. Ponadto 0 dorazne naprawy dr6g w 

Wiqczeminie i Nowosiadle. 
Soltys Kazimiera Janiszewska popro$ila 0 lampy w miejscowosci Przebor6w. 

W6jt odpowiedzial, ze na przeborol ie jest nowa droga. Wydzielenia grunt6w juz Sq. 
Mieszkancy przekazq grunty pod drogy. Kwestie geodezyjne juz Sq zrobione, jeszcze zostaly 

kwestie notarialne. I 
Do pkt. 9.1) 

Przewodniczqcy Rady Gminy Slawomir Januszewski przedstawil wyniki analiz 

oswiadczen majqtkowych radnych za 2021 rok (material w zalqczeniu). 

Do pkt. 9.2) 
Sekretarz Przemyslaw Nowacki prZedstawil wyniki analiz oswiadczen majqtkowych 

pracownik6w Urzydu Gminy i kierownik6w jednostek organizacyjnych gminy za 2021 rok 
(material w zalqczeniu). 

Do pkt. 10 
Przewodniczqcy Rady Gminy stwierdzil, ze porzqdek obrad XLV Sesji Rady Gminy 

w dniu 23 listopada 2022 r. zostal wyczerpany. Podziykowal Radzie Gminy 

za uczestnictwo w obradach oraz wszystkim osobom oglqdajqcym sesjy dro I tronicznq, 

po czym j e zamknql. 

Protokolowala 
~U~ 
Kinga Bartosiak Sla~ .Ji ~ r ' 
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